
3. Anser kommissionen att det bör införas en politik med kvoter för äppelodling inom Europeiska
unionen, så att det skall gå att finna en strukturell lösning på krisen inom äppelodlingssektorn? Om så är
fallet: när och hur tänker kommissionen utarbeta en sådan kvotordning? Om så inte är fallet: varför tar
kommissionen avstånd från tanken på en sådan kvotordning såsom en strukturell lösning på äppelkrisen
och vilka åtgärder vill kommissionen föra fram som alternativ?

Svar från Franz Fischler på kommissionens vägnar

(22 maj 2000)

1. Även kommissionen har konstaterat att prisnivån för äpplen i allmänhet var lägre under säsongen
1999/2000 än under föregående säsong. Den ligger emellertid ungefär på samma nivå som under
säsongen 1997/1998. Denna allmänna utveckling förklaras till stor del av den relativt höga nivån på
gemenskapsproduktionen (närmare 8,5 miljoner ton, eller omkring 10 % över genomsnittet för de senaste
säsongerna). Bakom detta konstaterande döljer sig emellertid vissa skillnader mellan medlemsstaterna.
Exempelvis har produktionen av äpplen i Belgien under 1999 uppgått till närmare 550 000 ton, dvs. 30 %
mer än genomsnittet under föregående säsonger. I detta sammanhang har även produktionen av sorten
Jona Gold slagit rekord med över 900 000 ton på gemenskapsnivå. Producentpriserna på äpplen i Belgien,
och i synnerhet för sorten Jona Gold, har därmed av logiska skäl lagt sig på en nivå som är lägre än den
vanliga.

2. För en situation som denna föreskrivs i rådets förordning (EG) nr 2200/96 av den 28 oktober 1996
om den gemensamma organisationen av marknaden för frukt och grönsaker (1), att producenterna kan
begära hjälp via olika typer av finansiella instrument. Dels kan producentorganisationerna besluta att sätta
en interventionsordning i verket och återta produkter från marknaden i syfte att hålla priserna uppe på de
produkter som finns kvar på marknaden, dels förfogar de över driftsfonder med betydande offentliga
finansiella medel som de kan använda i syfte att förbättra strukturen. Dessa åtgärder är utformade för att
möjliggöra för producentorganisationerna, vilka i Belgien representerar 70 % av produktionen av frukt och
grönsaker, att såväl möta konjunkturkriser som att vidta åtgärder för att förbättra sin konkurrenskraft.

Producenterna av äpplen har alltså inom denna ram tillgång till instrument som är lämpade för att dämpa
konsekvenserna av en konjunkturmässig produktionskris. Det är inte nödvändigt att utarbeta nya extra-
ordinära åtgärder. Vad så specifikt beträffar sorten Jona Gold, vilken motsvarar 50 % av den belgiska
produktionen, har producenterna även tillgång till driftsfonder med finansiella resurser som gör det möjligt
för dem att överväga en ny inriktning för sina fruktodlingar mot sorter med mindre överskott.

3. Kommissionen har inte heller för avsikt att sätta i verket någon kvotordning för produktionen av
äpplen. Detta slag av åtgärder, vilka inte finns föreskrivna i den gemensamma organisationen av
marknaden, förefaller inte vara lämpade för sådan typ av odling där producenten inte med lätthet kan
förutsäga vilken hans slutproduktion kommer att bli. Sedan 1996 har kommissionen i stället när det gäller
stöd till marknaden för frukt och grönsaker valt att genom driftsfonderna ge ett strukturellt stöd till
producentorganisationerna. Detta skall göra det möjligt för de producentorganisationer som koncentrerar
sitt utbud att allt effektivare engagera sig för att hantera de konjunkturmässiga svängningarna i produktio-
nen.

(1) EGT L 297, 21.11.1996.

(2001/C 53 E/131) SKRIFTLIG FRÅGA E-1210/00

från Ioannis Marínos (PPE-DE) till kommissionen

(14 april 2000)

Ämne: Illegala invandrare från Turkiet

Vid Europeiska rådets möte i Helsingfors i december förra året fick Turkiet status som kandidatland för
anslutning till Europeiska unionen. Sedan många år tillbaka för landet emellertid en politik där den illegala
invandringen av turkiska medborgare i länder i Europa inte kontrolleras och till och med uppmuntras.
Detta skapar problem i de medlemsstater som gränsar till Turkiet och i synnerhet Grekland som får ta
emot ett stort antal illegala invandrare, i synnerhet på grund av sina omfattande havsgränser österut.
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På sistone har problemet blivit särskilt betungande även för kandidatländer som tvingas vidta åtgärder för
att begränsa den illegala invandringen av turkiska medborgare.

Ett exempel på detta är att Europeiska kommissionen i den återkommande rapporten om Slovenien, vilken
offentliggjordes den 13 oktober 1999, rapporterar (s. 50) att landet från och med den 1 december 1999
har återinfört visumtvång för turkiska medborgare som vill besöka det på grund av det stora flödet illegala
invandrare från Turkiet.

Jag skulle vilja få information om huruvida Europeiska kommissionen har tagit upp frågan om den
utbredda illegala invandringen av turkiska medborgare i medlemsstater i Europeiska unionen och
kandidatländer, vilken Turkiets officiella ståndpunkt är och vilka kontrollmekanismer som används för att
fastställa om Turkiet efterlever de åtaganden som landet gjort.

Svar från António Vitorino på kommissionens vägnar

(14 juni 2000)

Kommissionen följer uppmärksamt frågan om illegal invandring från Turkiet till Europeiska unionen.
Turkiet är både ursprungs- och transitland för illegala migrationsströmmar från grannländer som norra
Irak och Iran eller mer avlägsna utomeuropeiska länder som Bangladesh eller Pakistan. Medlemsstaternas
analys och uppgifter bekräftar att en av huvudlederna för den illegala invandringen till Europeiska unionen
går via Turkiet.

De flesta flyktingar som kommer via Turkiet reser in utan giltiga resehandlingar med hjälp av inter-
nationella smugglingsorganisationer som tillhandahåller nödvändiga ”tjänster” genom att förse dem med
resehandlingar, kurirer, resvägar och inkvartering vid reseuppehåll. Mutor förekommer ofta. De flesta väljer
att passera Turkiet på grund av det fördelaktiga geografiska läget, de liberala invandringsbestämmelserna
och goda transportmedel.

Strömmarna av illegala invandrare som ofta har falska eller förfalskade resehandlingar har påskyndat
medlemsstaternas beslut att vidta effektiva motåtgärder och förstärka samarbetet med Turkiet i kampen
mot illegal invandring. Europeiska unionens initiativ i frågan omfattar en handlingsplan för Irak och
grannregionerna som rådet antog den 11 oktober 1999, där Turkiet spelar en framträdande roll för
genomförandet. I samband med handlingsplanen enades medlemsstaterna om att undersöka hur Turkiet
kan få hjälp med att hålla kvar illegala invandrare som skall avvisas, utbyta erfarenheter om arbetet med att
stifta lagar om illegal invandring, få utbyta sakkunskap om falska handlingar (inklusive eventuellt tekniskt
bistånd och gemenskapsfinansiering), få bilateral återkoppling avseende uppgifter om illegal invandring i
samband med människosmuggling. Man enades även om att i samarbete med FN:s flyktingkommissarie
undersöka lämpliga sätt att handlägga asylansökningar och att överväga hur bistånd i frågan kan ges, till
exempel genom att utbilda turkisk gränspolis i att bedöma asylsökande. Genom ett gemensamt tysk-
nederländskt pilotprojekt från 1999 inrättades en rådgivningsbyrå om resehandlingar som är öppen dygnet
runt på Istanbuls flygplats.

I maj 1999 gjorde Europeiska unionens experter på invandringsfrågor en studieresa till Turkiet och
i februari 2000 föreslogs att Turkiet skulle få särskild utbildning och tekniskt bistånd för att kontrollera
äktheten hos resehandlingar och spåra kopierade eller förfalskade resehandlingar för att stävja den olagliga
invandringen till Västeuropa. Vid ett möte om rättsliga och inrikes frågor med högt uppsatta turkiska
tjänstemän i Helsingfors den 26 november 1999 diskuterades den olagliga invandringen och repatriering
av personer som olagligen uppehåller sig på medlemsstaternas territorium. År 1999 inleddes en undersök-
ning och i mars 2000 hölls ett seminarium i Bryssel om ”Turkiet som transiteringsland och ursprung till
olaglig invandring”. Kommissionen skall även inom Odysseusprogrammet 2000 försöka välja ut projekt
som handlar om det praktiska samarbetet med Turkiet i fråga om asyl, invandring och passage av de yttre
gränserna.
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Europeiska rådet framhöll i slutsatserna från mötet i Helsingfors 1999 att ett partnerskap för anslutning
skall inrättas med Turkiet på grundval av slutsatserna från tidigare europeiska råd för att ange vilka frågor
som bör prioriteras i förberedelserna för anslutningen med tanke på de politiska och ekonomiska
kriterierna och medlemsstaternas skyldigheter, i kombination med ett nationellt program för antagande
av regelverket. Lämpliga övervakningsmekanismer kommer att upprättas.

(2001/C 53 E/132) SKRIFTLIG FRÅGA E-1215/00

från Daniel Hannan (PPE-DE) till kommissionen

(14 april 2000)

Ämne: Ersättning från parlamentet

Hur många brittiska politiker, förutom ledamöterna av Europaparlamentet, erhåller ersättning från Euro-
peiska gemenskapen, antingen i form av pensioner eller annat?

Vilka är dessa politiker? Hur mycket erhåller var och en av dem? Vilka åligganden har dessa personer att
stödja sina tidigare arbetsgivares politik?

Svar från Neil Kinnock på kommissionens vägnar

(25 maj 2000)

Kommissionen uppfattar ledamoten av Europaparlamentets hänvisning till ”brittiska politiker” som en
referens till tidigare ledamöter av kommissionen.

Följande tidigare ledamöter av kommissionen som är brittiska medborgare erhåller för närvarande en
pension som började utbetalas när de uppnådde pensionsåldern: George Thompson, Roy Jenkins, Stanley
Clinton Davis, Francis Cockfield, Ivor Richard, Bruce Millan och Ralf Dahrendorf. Den sammanlagda
kostnad det rör sig om är för närvarande omkring GBP 245 000 per år. Den tillfälliga ersättning Sir Leon
Brittan var berättigad till upphörde på dennes begäran att utbetalas från den 1 januari 2000.

Det finns inga ”åligganden” som innebär att tidigare ledamöter av kommissionen ska ”stödja sina tidigare
arbetsgivares politik”. F.d. ledamöter av kommissionen är bundna av bestämmelserna i artikel 213 i
fördraget och av sin ämbetsed ”att iaktta redbarhet och visa omdöme vid mottagande av vissa uppdrag
eller förmåner efter ämbetstiden. Om dessa förpliktelser åsidosätts får domstolen, på begäran av rådet eller
kommissionen, allt efter omständigheterna besluta att de skall berövas rätten till pension eller andra
förmåner i dess ställe”. Det finns även en skyldighet att informera kommissionen om eventuella föränd-
ringar som kan medföra att nivån på ersättningen ändras (artikel 43 i tjänsteföreskrifterna och rådets
förordning nr 422/67/EEG, 5/67/Euratom av den 25 juli 1967 om ersättning till kommissionens
ordförande och ledamöter och till domstolens ordförande, domare, generaladvokater och justitiesekrete-
rare (1)).

(1) EGT L 187, 8.8.1967 med ändringar.

(2001/C 53 E/133) SKRIFTLIG FRÅGA E-1216/00

från Erik Meijer (GUE/NGL), Alexander de Roo (Verts/ALE),
Johannes Blokland (EDD), Dorette Corbey (PSE)

och Theodorus Bouwman (Verts/ALE) till kommissionen

(14 april 2000)

Ämne: Järnvägsförbindelsen Ijzer-Rhen genom naturskyddsområdet ”De Meinweg” skall tas i bruk på nytt

1. Kan kommissionen bekräfta att det i slutet av mars 2000 ingåtts ett avtal mellan Belgien,
Nederländerna och Tyskland om att den tidigare järnvägsförbindelsen Ijzer-Rhen mellan Antwerpens
hamn och Ruhrområdet i Tyskland skall tas i bruk på nytt?
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